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Aan:	Het	college	van	B&W	van	de	Gemeente	Loon	op	Zand	

	 	
Kaatsheuvel,	22	november	2024	
	

Betreft:	Verordening	en	Beleidsregels	Jeugdhulp	2025		
	
Geacht	College,	

	
De	Adviesraad	Sociaal	Domein	(ASD)	heeft	via	de	beleidsstaf	kennis	genomen	van	het	feit	dat	er	een	

voornemen	 is	 om	 de	 verordening	 Jeugdhulp	 2024	 te	 verlengen	 tot	 er	 een	 nieuwe	 verordening	 is	
opgesteld.	Dit	 zou	 in	de	 loop	van	2025	gaan	gebeuren.	Die	nieuwe	verordening	zou	dan	 in	overleg	
met	 partners	 binnen	 Hart	 van	 Brabant	 al	 voorsorteren	 op	 ontwikkelingen	 ten	 behoeve	 van	 de	

Hervormingsagenda	 Jeugd.	 Het	 plan	 is	 dat	 daarbij	 ook	 gebruik	 wordt	 gemaakt	 van	 landelijke	
handreikingen	vanuit	de	VNG.	Op	dit	moment	zou	slechts	één	wijziging	nodig	zijn	om	het	aanpassen	
van	 de	 tarieven	 naar	 marktconforme	 bedragen	 mogelijk	 te	 maken.	 In	 dit	 kader	 zijn	 ook	 de	

beleidsregels	Jeugdhulp	2025	slechts	minimaal	aangepast.		
De	ASD	adviseert	positief	ten	aanzien	van	deze	voornemens.		
Het	 is	 zeer	 belangrijk	 om	 de	 tijd	 die	 nog	 over	 is	 goed	 te	 gebruiken	 ter	 voorbereiding	 op	 de	

ontwikkelingen	van	de	Hervormingsagenda	Jeugd	en	alle	consequenties	die	dit	gaat	hebben	voor	de	
Jeugd	en	op	de	Jeugdhulp	in	onze	gemeente.	
De	 ASD	 laat	 daarnaast	 niet	 de	 kans	 voorbij	 gaan	 om	 op	 een	 aantal	 zaken	 te	 wijzen	 die	 bij	 deze	

ontwikkelingen	een	rol	spelen:	
	

- Binnen	de	beleidsstaf	Jeugd	zijn	er	de	afgelopen	periode	veel	personele	wisselingen	geweest.	

Er	 is	 desalniettemin	 een	 aantal	 ontwikkelingen	 in	 gang	 gezet	 die	 positief	 kunnen	
doorwerken.	Toch	heeft	de	ASD	ervaren	dat	er	zaken	zijn	blijven	 liggen.	 In	vergelijking	met	
andere	gemeenten	binnen	onze	regio	wordt	er	zelfs	gesproken	over	“achterstand”.	Met	onze	

adviezen	over	2023	en	2024	is	bijvoorbeeld	niet	veel	gedaan.	Die	zijn	bij	u	bekend	en	gelden	
wat	de	ASD	betreft	nog	steeds	en	worden	niet	herhaald	(zie	brief	oktober	2022).	

- De	ontwikkelingen	binnen	de	Toegang	 zijn	 slechts	 fragmentarisch	gedeeld	met	de	ASD.	Dit	

geldt	voor	meer	zaken.	De	ASD	heeft	geïnvesteerd	in	het	opbouwen	van	een	relatie	met	de	
personen	 binnen	 de	 beleidsstaf	 en	 zal	 dit	 blijven	 doen.	 Iedere	 nieuwe	medewerker	 legde	
weer	 andere	 accenten	 en	 het	 beeld	 dat	 de	 ASD	 kreeg	 is	 te	 versnipperd	 geraakt.	 De	 ASD	

wenst	meer	systematisch	en	 intensiever	betrokken	te	worden	bij	de	ontwikkelingen	van	de	
Toegang	en	de	omwenteling	die	binnen	de	opdracht	van	de	gemeente	gaat	plaatsvinden.	Het	
is	niet	de	bedoeling	van	de	ASD	louter	achteraf	bijgepraat	te	worden.	De	ASD	had	lange	tijd	

een	 positie	 om	 consultatief	 mee	 te	 denken	 en	 te	 adviseren	 gaandeweg	 een	
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vernieuwingsproces.	Op	het	terrein	van	Jeugdhulp	is	die	positie	verzwakt.	We	horen	graag	in	

welke	constructie	we	die	rol	weer	kunnen	voortzetten.	Inhoudelijk	denken	we	dan	aan	vele	
onbeantwoorde	vragen	over	onder	andere	de	toegang,	welke	deskundigheden	daar	een	rol	
hebben	 en	 kunnen	 hebben,	 hoe	 deze	 bereikbaar	 is	 voor	 burgers,	 en	 hoe	 burgers	 hun	

signalen	kwijt	kunnen	over	het	proces	dat	zij	lopen	via	toegang	dan	wel	andere	verwijzers.	In	
de	herontwikkeling	van	de	Toegang	wil	de	ASD	dus	eerder	bij	dit	proces	betrokken	worden.		

- Verder	willen	we	benadrukken	dat	het	belangrijk	is	om	ingebed	in	de	regio	te	blijven.	Dat	wil	

zeggen	dat	contacten	van	de	beleidsstaf	met	regio	Hart	van	Brabant	belangrijk	zijn.		
Onze	jeugd	gaat	deels	buiten	onze	gemeente	naar	school	en	zoekt	of	krijgt	ook	daar	de	hulp,	

al	 dan	 niet	 op	 school.	 Dit	 geldt	 ook	 voor	 andere	 activiteiten	 van	 jeugdigen	 in	 het	
voorliggende	 veld.	 Grensverkeer	 is	 bij	 een	 kleine	 gemeente	 als	 Loon	 op	 Zand	 logisch.	
Afstemming	binnen	de	regio	van	zowel	verordeningen	Jeugdhulp	als	werking	van	Toegangen	

en	het	 aanbod	 van	ondersteuningsmogelijkheden	en	het	 voorliggende	 veld	 zijn	 in	 de	ogen	
van	de	ASD	erg	belangrijk.		

- Zeker	 als	 in	 2027	 de	 inkoop	 voor	 jeugdhulp	 segment	 4	 gaat	 vervallen	 voorziet	 de	 ASD	

problemen	 die	 we	 graag	 delen	 met	 degenen	 bij	 de	 gemeente	 die	 nieuwe	 ontwikkelingen	
stroomlijnen,	 en	 wel	 vóórdat	 beslissingen	 genomen	 zijn.	 Beleidskeuzes	 aangaande	 de	
herinrichting	van	de	Toegang	zijn	voor	de	ASD	ook	materie	om	mee	te	denken	en	advies	te	

geven.		
	
Met	alle	begrip	voor	de	ambtelijke	processen	en	tijdlijnen	bij	het	vaststellen	van	de	verordeningen	

gaat	de	ASD	ervan	uit	dat	hij	betrokken	blijft	bij	de	algehele	voortgang	van	ontwikkelingen	bij	Jeugd.	
Zoals	 eerder	 aangegeven	 wenst	 de	 ASD	 hiertoe	 explicietere,	 gerichte,	 afspraken	 te	 maken	 met	
verantwoordelijke	personen	binnen	de	beleidsstaf.	De	ASD	ontvangt	hiertoe	graag	een	uitnodiging.	

	
Met	vriendelijke	groet,	

De	Adviesraad	Sociaal	Domein	
	

	

																					 	
	 	 	 	
Jacques	Mulders,	 	 	 	 Paula	Camps	 	

Voorzitter	 	 	 	 	 Secretari	


